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SKUPŠTINA CRNE GORE 
PREDSJEDNIK 
Aleksa Bečić

Na osnovu člana 187 i 188 Poslovnika Skupštine Crne Gore, Jakovu Milatoviću, 
ministru ekonomskog razvoja u Vladi Crne Gore, postavljam sljedeće:

POSLANIČKO PITANJE

Poštovani ministre Milatović,

Da li je ministarstvo na čijem ste čelu uradilo bilo što kako bi se pomoglo 
hiljadama podstanarskih porodica koje su usljed ekonomske krize, izazvane 
korona virusom, ostale bez mogućnosti plaćanja mjesečne rente? Da li Vlada, 
odnosno resorna ministarstva, imaju strategiju kojom bi se našao način 
rješavanja ovog veoma važnog pitanja za desetine hiljada crnogorskih građana, 
koji su prinuđeni da svakog mjeseca izdvajaju veliki dio zarade za plaćanje rente?

OBRAZLOŽENJE

Obrazloženje ću dati na sjednici Skupštine, a ođgovor tražim i u pisanoj formi.

dr Dragim
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g-din Aleksandar Klarić, generalni sekretar

Predmet: Odgovor na poslantčko pitanje br. 00-61-2/21-134 posianice dr Draginje 
Vuksanović-Stanković

Poslanica Skupštine Crne Gore, dr Draginja Vuksanović-Stanković postavila je 
Ministarstvu ekonomskog razvoja sljedeće poslaničko pitanje:

„Da li je ministarstvo na čijem ste čelu uradilo bilo šta kako bi se pomoglo hiljadama 
podstanarskih porodica koje su usled ekonomske krize, izazvane korona virusom, 
ostale bez mogućnosti plaćanja mjesečne rente? Da li Vlada, odnosno resorna 
ministarstva, imaju strategiju kojom iDi se našao način rešavanja ovog veoma važnog 
pitanja za desetine hiljada crnogorskih građana, koji su prinuđeni da svakog mjeseca 
izdvajaju veliki dio zarade za plaćanje rente?“

Na postavljeno pitanje Ministarstvo ekonomskog razvoja daje sledeći odgovor:

Pitanje koje ste postavili zahtijevalo bi detaljnu analizu faktora koji su nas doveli u 
situaciju da se danas suočavamo sa velikim brojem podstanarskih porodica. Naime, 
potrebno je analizirati koji su to razlozi zbog kojih veliki broj građana Crne Gore do 
sada nije mogao da obezbijedi mjesto za stanovanje u sopstvenom vlasništvu. Dakle, 
moglo bi se postaviti pitanje kako smo i zašto došli do toga da je za jedan značajan 
broj građana u Crnoj Gori nezamislivo da žive u sopstvenoj stambenoj jedinici. 
Vjerujem da bi na ova pitanja najprije Vi trebalo da imate odgovor koji ste godinama 
bili na vlasti i da se zapitate šta ste uradiii da do ove situacije o kojoj govorite ne dođe. 
Podsjetiću Vas na veliki broj povoljnih stambenih kredita i stanova koje je bivša Vlada 
dijelila podobnima, a među kojima su bili i neki od funkcionera Vaše partije. Ne 
suočavaju se podstanarske porodice sa problemom plaćanja rente tek od pojave 
pandemije, već je taj problem postojao i dok su brojni funkcioneri uživali u poklonjenim 
stanovima, a običan građanin je mogao samo da sanja o kupovini stana i rješavanju 
stambenog pitanja.
Zato je stav ove Vlade da pristup rješavanju ovog problema mora biti sveobuhvatan, 
kao i da je potrebno da budu uključene sve one pretpostavke razvoja prosperitetnog, 
pravičnog i integrisanog društva. Kao posljedica dugogodišnjeg lošeg upravljanja, 
Crna Gora bilježi vrijednost Gini koeficijenta od 38,5 i prema tome je zemlja sa 
najvećom nejednakošću dohotka u regionu. Jasno Vam je da je to uzrokovalo pojavu
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male grupe veoma bogatih Ijudi koji se sada javljaju u ulozi rentijera i velikog broja Ijudi 
koji isključivo sopstvenim radom plaćaju rentijerima prostor za stanovanje. Do ovoga 
nasje dovela spora tranzicija, loša privatizacija, nedomaćinsko upravljanje, odsustvo 
postojanja pravne države, organizovani kriminal i korupcija, a posebno odsustvo volje 
i konkretnih akcija da se ovaj problem riješi. Na osnovu poslednjih raspoloživih 
podataka iz popisa 2011. godine, možemo vidjeti da je broj stanova u Crnoj Gori za 
60% veći od broja domaćinstava, dok je učešće podstanarskih domaćinstava u 
ukupnom broju na nivou od 9,6%. Biće zanimljivo vidjeti nove podatke nakon 
sprovedenog popisa.
Problem izrazito nejednake raspodjele u društvu nas je doveo do toga da se dobrobiti 
privrednog rasta, koji je postojao u prethodnim godinama, nesrazmjerno podijele i 
dodatno naglase postojanje ozbiljnih socijalnih razlika. Jasna je veza koja postoji 
između ravnomjerne raspodjele i privrednog rasta, dok izrazito neravnomjerna 
raspodjela predstavlja limitirajući faktor privrednog rasta.
U skladu sa programskim načelima ove Vlade, ministarstvo na čijem sam čelu, sve 
svoje aktivnosti usaglašava sa principima pravičnosti, transparentnosti i inkluzivnosti. 
Kroz dva paketa mjera podrške privredi i građanima posebno su targetirani oni građani 
koji se nalaze na socijalnoj granici, naime oni građani koji su sada najviše pogođeni 
uticajem krize izazvane korona virusom. Samo ću Vas kratko podsjetiti da je kroz Mjere 
za podršku privredi i građanima za I kvartal2021.godine realizovanamjerajednokratne 
pomoći u iznosu od 100 EUR za nezaposlena lica i mjera jednokratne novčane 
nadoknade u iznosu od 50 EUR po porodici sa jednim ili dva člana i 100 EUR po 
porodici sa tri ili više članova za korisnike materijalnog obezbjeđenja, kao i 50 EUR za 
penzionere koji primaju platu manju od 222 eura. Ovom mjerom je obuhvaćeno skoro 
100.000 građana Crne Gore, a za realizaciju je utrošeno preko 6 miliona EUR, Nadalje, 
kroz Mjere za podršku privredi i građanima za II kvartal 2021. godine omogućeno je 
umanjenje računa za električnu energiju za tri mjeseca i to za ranjive kategorije 
stanovništva (nezaposlene i penzionere sa penzijom manjom od 222 EUR). Fiskalni 
efekat ove mjere se procenjuje na oko 5 miliona EUR. U okviru seta predloženih mjera 
date su smjernice za lokaine samouprave i privredna društva vodovod i kanalizacija 
na koji način mogu djelovati u cilju prevazilaženja trenutnih problema sa kojima se 
susrijeću građani, a posebno ranjive kategorije. Uz snažnu pođršku privredi, 
podsticanjem novog zapošijavanja i subvencionisanjem onih kompanija kojima je 
pomoć potrebna, pokazali smo brigu o privrednoj bazi, a posebno o zaposlenima koji 
čine osnov svake kompanije.
Sve ove mjere imaju za cilj da se djeluje brzo i korektivno, dok se politike ministarstva 
bave ovim problemom u dužem roku kako bi se on riješio na sistematski i trajan način. 
Sve politike ministarstva imaju za cilj da, u okviru svojih mogućnosti, stvore društvo 
jednakih šansi, bez privilegovanih kompanija i pojedinaca, uz vrednovanje kvaliteta i 
kvalifikacija kao ključnih faktora uspjeha. Na taj način se želi omogućiti svim 
pojedincima da učestvuju u poštenoj tržišnoj utakmici koja se do sada nije mogla 
okarakterisati kao takva. Postojali su diskriminisani građani, građani koji nisu mogli 
ostvariti svoje egzistencijalne potrebe zbog političkih stavova, a kao suprotnost tome 
javljali su se i povlašćeni građani koji su uživali mnoge privilegije koje bi bile 
nezamislive u nekom sređenom društvu. To je praksa sa kojom je nova Vlada 
prekinula.
Siguran sam da ćemo kada stvorimo društvo jednakih šansi, koje će svima omogućiti 
pravo na dostojanstven rad, u kojem ćemo svi biti jednaki pred zakonom, biti svjedoci 
prosperitetnijeg društva sa pravednijom raspodjelom. Benefiti budućeg ekonomskog 
razvoja u Crnoj Gori će biti pravednije distribuirani uz posebnu brigu o ranjivim
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kategorijama društva, kao i onim kategorijama koje su do sada bile zapostavljene. To 
je ono na čemu ova Vlada predano radi od početka mandata i uvjereni smo da je to 
put koji će doprinijeti smanjenju i ovog problema na koji ste skrenuli pažnju kroz Vaše 
pitanje.

S poštovanjem,
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